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AV-arkki ry

Lausunto

08.11.2022

Asia:  VN/16052/2021

Kulttuurin tulevaisuustyöryhmän raportti

Lausunnonantajan lausunto

Miten työryhmän raportti onnistuu sanoittamaan ja viestimään kulttuurialan tilannetta ja 
kehittämishaasteita alan jälleenrakennuksen ja vahvistamisen tarve huomioiden?

AV-arkki kiittää mahdollisuudesta lausua Kulttuurin tulevaisuustyöryhmän raportista. Erityisen 
arvostettavaa ovat raportin useat, konkreettiset kehittämiskohteet. 

Työryhmän raportti onnistuu hyvin sanoittamaan ja viestimään kulttuurialan tilannetta, haasteita ja 
kehittämiskohteita.  Yhdymme Frame Finlandin lausuntoon:

– Useimmat kehittämiskohteista ovat olleet alan tiedossa jo pitkään

– Raportissa tuodaan selkeästi esille useita konkreettisia toimenpide-ehdotuksia. Olisi tärkeää, että 
näiden toteutumista myös edistetään ja seurataan aktiivisesti. 

– On tärkeää, että raportti tunnistaa myös taiteen itseisarvon yhteiskunnassa. 

– Taide- ja kulttuurialan kansainvälisen toiminnan ja sen tukemisen merkitys tulisi raportissa tuoda 
esiin vahvemmin. 

Mitkä raportin toimenpide-esityksistä ovat mielestänne kaikkein tärkeimmät ja kiireellisimmät toteuttaa 
(max 5)?

1. Rahoituksen nostaminen 1 % tasolle

2. Hallituksen tulee antaa vuonna 2023 alkavalla hallituskaudella eduskunnalle kulttuuripoliittinen 
selonteko.
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3. Globaalit jakelukanavat eivät myöskään ota riittävästi huomioon kulttuurialan kansallisia 
intressejä. Näiden ongelmien ratkaisemiseksi tarvitaan uusia pelisääntöjä ja lainsäädännöllistä 
valppautta.

4. Freelancereiden työskentelyolosuhteiden parantaminen (sis. toimenpiteet, joilla luodaan taide- ja 
kulttuurialalle toimivia yrittäjyyden ja ansainnan malleja ja niille soveltuvia tukimuotoja).

5. Taiteilijapalkka ja taiteilija-apurahan korotus, sekä apurahojen jakomäärän nostaminen, taiteilija-
eläkkeiden määrän lisääminen.

Miten voidaan mielestänne vaikuttaa siihen, että työryhmän viestit tulevat huomioiduiksi ja esitykset 
toteutetuiksi mahdollisimman hyvin seuraavalla hallituskaudella?

Yhdymme Frame Finlandin ja Kuvasto ry:n kannanottoihin:

Kulttuurialan rahoituksen nosto tulee sisällyttää tulevaan hallitusohjelmaan ja toteuttaa viipymättä. 
Poliittiset päättäjät, määritellyt vastuutahot ja koko kulttuuriala tulee sitouttaa prosessiin ja dialogiin 
toimenpide-ehdotusten konkretisoimiseksi ja toteuttamiseksi. 

Kulttuurialan rahoituksen nosto tulee sisällyttää tulevaan hallitusohjelmaan ja toteuttaa viipymättä. 
Poliittiset päättäjät, määritellyt vastuutahot ja koko kulttuuriala tulee sitouttaa prosessiin ja dialogiin 
toimenpide-ehdotusten konkretisoimiseksi ja toteuttamiseksi. 

Lukukohtaiset kommentit

Luku 1: Annamme kulttuurillemme sille kuuluvan arvostuksen.
Mahdolliset huomionne lukuun ja sen toimenpide-esityksiin.

-

Luku 2: Kasvatamme hyvinvointiamme investoimalla kulttuuriin.
Mahdolliset huomionne lukuun ja sen toimenpide-esityksiin.

-

Luku 3: Tuemme tekijöitä ja vahvistamme samalla talouttamme.
Mahdolliset huomionne lukuun ja sen toimenpide-esityksiin.

-

Luku 4: Teemme tarvittavat rakenteelliset uudistukset freelancereiden työskentelyolosuhteiden 
parantamiseksi.
Mahdolliset huomionne lukuun ja sen toimenpide-esityksiin.

-
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Luku 5: Tarjoamme kaikille suomalaisille tasavertaiset mahdollisuudet nauttia kulttuurista.
Mahdolliset huomionne lukuun ja sen toimenpide-esityksiin.

-
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